

當期課號	7269	Course Number	7269
授課教師	陳漢強	Instructor	CHEN,HAN CHIANG
中文課名	幼兒教保政策專題研究	Course Name	Research in Early Childhood Educational Approaches
開課單位	幼兒保育系碩士班一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	<p>「幼兒教保政策專題研究」課程的主要目的，首先是在探討幼兒教育政策，其目標是要讓幼兒教育形成教育體制中之核心，藉以提升台灣地區整體幼兒教育的品質。其次，在幼教行政策略上，則要公私雙軌並行、厚實教育資源，教育行政部門一方面補助縣市政府開辦公立幼稚園，另方面則善用民間人力和資源，積極獎勵並輔導私人興辦幼托園所，期能建立優質可行之幼教體制。本課程的主要目的在於協助修習本課程的學生了解幼教政策與行政體系的運作模式，提昇其對於幼教政策與行政的理解，進而協助其將來應用於幼教行政工作系統知識的建構。</p>	Objectives	<p>The course is aimed to discuss policy of early childhood education with the objective of making early childhood education the core of educational system, and improving the overall quality of early childhood education in Taiwan. Also, for administrative strategies of early childhood education, public and private sectors both should be considered. The government should increase educational budget and subsidize public early childhood education programs. At the same time, manpower and resources from private sectors should also be well managed. Private early childhood education programs should be encouraged and rewarded for providing high-quality education and care. The objectives of the course are:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1.To help students understand policy of early childhood education and operational models of administration. 2.To have a better understanding of policy and administration of early childhood education. 3.To apply their knowledge to administrative works in early childhood education in the future and re-construct their knowledge.
教材	<ol style="list-style-type: none"> 1.講授 2.討論 3.報告 	Teaching Materials	
成績評量方式	<ol style="list-style-type: none"> 1.上課發問及討論 40% 2.研究報告 30% 3.期末成績 30% 	Grading	
教師網頁	-		
教學內容	<ol style="list-style-type: none"> 1.教育政策分析之模式 2.幼兒教育政策制定的過程 3.模糊理論、渾沌理論在教育政策上的應用 4.幼兒教育券及國教向下延伸之爭議 	Syllabus	<p>Special topics seminar on childcare and early childhood education policy. Overview of educational policy process:inifiation, information, fermentation. Fuzzy theory, Chaos theory. Special topics seminar on issues of educational reform, integrity of kindergarrten and nursery school, eary childhood education voucher, down-ward extension of compulsory education.</p>